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رئیس قوه قضائیه دســتورات جدیدی برای رعایت 
حقوق متهمین و افراد جلب و بازداشت شده مطرح کرد 
و آنها را به منزله ابلاغیه لازم الاجرا دانست و تأکید کرد: 
تخطی از رعایت این موارد با پیگیری دادسرای انتظامی 

قضات همراه خواهد بود.
به گزارش تســنیم به نقل از مرکز رســانه قــوه قضائیه؛ دومین 
نشست مشترک شورای عالی قوه قضائیه و شورای قضائی استان ها 
در دوره تحول و تعالی به صورت ویدئوکنفرانس دیروز برگزار شــد. 
حجت الاسلام محسنی اژه ای، رئیس قوه قضائیه در ابتدای این نشست 
ضمن تسلیت ایام فاطمیه)ع( و با تبریک میلاد حضرت عیسی)ع( به 

پیروان واقعی آن حضرت، یوم الله نهم دی ماه را گرامی داشت.
تقدیر از برگزاری رزمایش پیامبر اعظم)ص(

رئیس دستگاه قضا با تقدیر و تشکر از نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران و سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در برگزاری رزمایش 
تحسین برانگیز و غرورآفرین پیامبر اعظم)ص( گفت: این رزمایش 
قدرت ایمان، صلابت و اقتدار را به رخ جهانیان کشاند و ضمن اینکه 
برای خود ما اطمینان بخش و امیدآفرین بود، برای دشمن هولناک و 

ترسناک است.
خدمت به مردم را یک نعمت الهی بدانیم

وی در بخش دیگری از اظهاراتش با تقدیر از همه قضات و کارکنان 
دستگاه قضائی که با وجود کمبودها و مشکلات، در خدمت رسانی به 
مردم تلاش و مجاهدت می کنند، اظهار کرد: همان طور که دولت و 
رئیس جمهور سیزدهم و مجلس به صورت شبانه روزی و جهادی و 
حضور جدی در میدان در موضوعات مختلف آنچه در توان دارند برای 
رفع مشکلات مردم به کار گرفته اند همکاران ما نیز در قوه قضائیه در 
تلاش برای مرتفع ساختن مشکلات هستند.وی در ادامه خطاب به 
مسئولان عالی قوه قضائیه و اعضای شورای قضائی استان ها به بیان 
نکاتی پرداخت و خدمت به مردم را به عنوان موضوع اول مورد تأکید 
قرار داد.رئیس قوه قضائیه بیان داشت: خدمت به مردم را یک نعمت 
الهی بدانیم و این فرصت را مغتنم بشماریم و بدانیم که این فرصتی 
که برای خدمت پیش آمده عنایت الهی اســت و اگر چنین نگاهی 
داشته باشیم طبیعتاً تحمل سختی ها آسان و تلخی ها به شیرینی 

تبدیل می شود.

در بازداشت متهمین و بازرسی منازل به خانواده 
متهمین آسیبی نرسد

محسنی اژه ای در ادامه نشست شورای عالی قوه قضائیه با شورای 
قضائی اســتان ها با تأکید بر این که باید از انجام هرآنچه موجبات 
زحمت و دردســر مردم را فراهم می آورد به جد پرهیز و اجتناب کرد، 
به ذکر مصادیقی در این رابطه پرداخت و از رؤسای کل دادگستری ها 
و دادستان ها خواست برای مواردی نظیر بازداشت متهمین، دستبند 
یا پابند زدن به آنها هنگام دستگیری، بازرسی از منازل یا محل کار 
متهمین تدابیری بیندیشند که در عین رعایت کامل جوانب قانونی، 
کمترین آسیب و لطمه ای به حیثیت متهمین و خانواده آنها وارد نشود.
متهم نباید زمان دستگیری مقابل خانواده و دوستانش 

تحقیر شود
رئیس دستگاه قضا در همین رابطه به موضوع چگونگی دستگیری 
متهمین اشــاره کرد و گفت: در برخی از موارد ضابط به دستور مقام 
قضائی و یا احیاناً در جرایم مشهود رأساً برای دستگیری متهمین یا 
جلب افراد اقدام می کند؛ در این گونه موارد باید نهایت دقت صورت 
گیرد که نسبت به فردی که ضرورت ندارد، هنگام دستگیری و جلب 

مقابل چشمان خانواده و همکارانش از دستبند استفاده نشود، حتی دیده 
می شود که از پابند هم استفاده می شود که ضرورتی ندارد مگر در موارد 
خاص و خطرناک بودن متهم.رئیس عدلیه تأکید کرد: به هیچ وجه نباید 
متهم تحقیر شود و باید توجه داشت که جلب و بازداشت متهم به مثابه 
مجازات و کیفر رســاندن او نیست و مجازات و کیفر متهم در زمره 

اموری است که باید روال قانونی خود را طی کند.
از بازداشت افرادی که ضرورتی برای بازداشت آنها 

وجود ندارد پرهیز شود
محسنی اژه ای با تأکید این که باید از بازداشت افرادی که ضرورتی 
برای بازداشت آنها وجود ندارد پرهیز شود، گفت: در مواردی همکاران 
قضائی چنین استدلال می کنند که به لحاظ قانونی باید پس از تفهیم 
اتهــام، برای متهم قرار صادر کنند و این یک الزام قانونی اســت و 
چنانچه از آن تخطی کنند تحت تعقیب دادسرای انتظامی قضات قرار 
می گیرند؛ من به این الزام قانونی که برای قضات وجود دارد توجه و 
عنایت دارم اما تأکیدم آن است که باید هنگام صدور قرارهای تأمین 
از سوی قضات و بازپرس ها تا حد امکان تدابیری اتخاذ شود که طی 
آن فرد متهم در اسرع وقت بتواند نسبت به تودیع این قرار اقدام کند 

و به گونه ای نباشد که به واسطه تأخیر در تودیع قرار، فرد متهم روانه 
بازداشتگاه شود و آسیب هایی از این ناحیه متوجه وی و خانواده اش 
شود.رئیس قوه قضائیه در ادامه ضرورت اعمال دقت کافی در بازرسی 
از منزل یا محل کار متهمین را یادآور شد و گفت: در مواردی که نیاز 
به بازرسی از منزل یا محل کار فرد متهم نیست نباید این اقدام صورت 
گیرد و چنانچه ضرورت ایجاب بر بازرسی می کند باید در انجام این 
امر نهایت دقت صورت گیرد و نباید در حین بازرسی از منزل یا محل 
کار فرد متهم برای اعضای خانواده یا همکاران او دلهره ایجاد شود و یا 
وسایلی از محل بازرسی ضبط شود که ضرورتی به ضبط آنها نیست 
و چنانچه این وسایل ضبط می شود پس از رفع نیازهای تحقیقاتی 

به سرعت به فرد بازگردانده شود.
ارفاق قانونی شامل حال تهدیدکنندگان امنیت و آرامش 

مردم نیست
محســنی اژه ای در ادامه لحــاظ ارفاقات قانونی را شــامل حال 
تهدیدکنندگان امنیت و آرامش مردم ندانست و تصریح کرد: ارفاقات 
قانونی به هیچ وجه مشمول کسانی که امنیت و آرامش مردم را تهدید 
می کنند نمی شود؛ کسانی که با زور و تهدید اقدام به سرقت اموال 
مردم می کنند و آرامش روانی و امنیت مردم را به مخاطره می اندازند، 
مورد اغماض و ارفاق قرار نمی گیرند و ترحم به این متجاوزان، ظلم به 
مردم است؛ همچنین افرادی که ناهنجاری فرهنگی در جامعه ایجاد 

می کنند نیز نباید مورد ارفاق قرار گیرند.
احکام قضائی باید اجرا شوند

محســنی اژه ای در ادامه به رؤسای کل دادگستری ها در خصوص 
نظارت ویژه بر واحدهای اجرای احکام نیز تأکید کرد و گفت: در قانون 
و دستورالعمل های ابلاغی برای قضات اجرای احکام، ویژگی های 
خاصی در نظر گرفته شده است؛ چرا که واحد اجرای احکام در واقع 
بخشی است که تلاش های صورت گرفته در دادسرا، دادگاه بدوی و 
تجدیدنظر و دیوان عالی را باید به ثمر نشــاند؛ لذا باید نظارت ویژه 
بر واحدهای اجرای احکام صورت گیرد؛ بسیاری از درخواست های 
مردمی که به ما واصل می شود ناظر بر این است که احکام قضائی 
صادر شــده است اما اجرا نمی شــود؛ البته برخی از این عدم اجرای 
احکام ها به دلایلی مانند متواری بودن محکوم علیه است اما در هر 

صورت باید نسبت به این مسأله اهتمام ویژه داشت.

دادگاه های مفاسد اقتصادی را علنی برگزار کنید
رئیس قوه قضائیه در ادامه با توجه به شرایط خطیر کنونی که جنگ 
اقتصادی از ناحیه دشمن به دولت و مردم تحمیل شده است به کسانی 
که همسو با دشمن و یا به واسطه مطامع دنیوی به احتکار اجناس، 
اخلال در تأمین ارزاق مردم، تلاطم بازار و فســاد اقتصادی مبادرت 
می ورزند هشدار داد که بدون اغماض مورد برخورد قاطع قانونی قرار 
خواهند گرفت.محسنی اژه ای در همین راستا گفت: مسئولان قضائی 
تا آن جایی که قانون اجازه می دهد دادگاه های مفاسد اقتصادی را علنی 
برگزار کنند؛ چرا که این امر اثربخشی زیادی دارد؛ همچنین در این 
قبیل پرونده ها اهتمام جدی لحاظ شود که مقدمات کار و بازپرسی ها 

با نهایت دقت صورت گیرد.
کسی نباید در فرودگاه از ممنوع الخروجی خود مطلع 

شود
رئیس دســتگاه قضا در ادامه نشست شورای عالی قوه قضائیه با 
شورای قضائی اســتان ها با اشاره به موضوع ممنوع الخروجی ها به 
ضوابطی که در این رابطه از سوی دستگاه قضائی تدوین و به بانک ها 
و سازمان امور مالیاتی ابلاغ شده است اشاره کرد و گفت: برای صدور 
حکم ممنوع الخروجی افراد باید حدود و اصولی وجود داشــته باشد 
و دقت شــود که در چه مواردی لزوم صدور حکم ممنوع الخروجی 
وجود دارد؛ همچنین در مواردی که مســائل امنیتی ایجاب می کند 
به فرد ممنوع الخروج شده باید اطلاع داده شود و این گونه نباشد که 
فرد در فرودگاه از ممنوع الخروجی خود مطلع شود و نکته دیگر آن 
که پس از رفع ضرورت  های تحقیقاتی و قضائی، باید نسبت به رفع 

ممنوع الخروجی فرد اقدام شود.
محســنی اژه ای اضافه کرد: بانک مرکــزی و وزارت اقتصاد طی 
نامه هایی اعلام داشــتند که ترتیباتی اتخاذ شــده است که افراد 
ممنوع الخروج شــده از وضعیت خود مطلع شوند؛ در این خصوص 
ســامانه ای نیز ایجاد شده اســت؛ همچنین وزارت اقتصاد نیز که 
بانک ها و سازمان امور مالیاتی در زمره زیرمجموعه های آن محسوب 
می شود فهرست برخی افراد ممنوع الخروج شده از سال 90 تاکنون 
را تهیه کرده و به دســتگاه قضائی داده اســت که اگر برخی از این 
افراد هنوز ممنوع الخروجی شان رفع نشده باشد می توان نسبت به رفع 

ممنوع الخروجی آنها اقدام کرد.

در جلسه شورای عالی قوه قضائیه مطرح شد؛

دادگاه های مفاسد اقتصادی علنی برگزار شود
در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت مطرح شد

 افزایش درآمدهای نفتی و غیرنفتی کشور
 در ماه های اخیر

براساس گزارش رئیس کل بانک مرکزی همزمان با افزایش درآمدهای نفتی 
و غیرنفتی کشور در ماه های اخیر میزان عرضه ارز به بازار در مقایسه با سال 

۹۹ رشد مناسبی داشته است.
به گزارش ایسنا، ستاد هماهنگی اقتصادی دولت یکشنبه شب به ریاست آیت الله سید ابراهیم 
رییسی تشکیل جلسه داد و بر اساس گزارش رئیس کل بانک مرکزی در 9 ماه گذشته چهل 
میلیارد دلار به بازار عرضه شده است و این در حالی است که در طول سال ۱۳99 این رقم در 
مجموع سی و شش میلیارد و پانصد میلیون دلار بوده است.در این جلسه همچنین مرکز آمار 
ایران در مورد نرخ تورم آبان ماه گزارش داد و اعلام کرد، رشد نرخ تورم ماهیانه در ماه های اخیر 
با ادامه سیر نزولی یک و هفت دهم درصد کاهش یافته است. در ادامه جلسه وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی از وضعیت دارو و قیمت آن گزارشی بیان کرد.رئیس جمهور با اشاره به 
این گزارش بار دیگر بر لزوم اختصاص به هنگام ارز مورد نیاز برای تامین دارو و پیش بینی های 

لازم در این زمینه تاکید کرد.

 لطفی: افزایش ۲ سال سن بازنشستگی 
در لایحه بودجه خلاف قانون است

یک عضو کمیســیون اجتماعی مجلس، تاکید کرد: ما در قانون مدیریت 
خدمات کشوری حداکثر سن را برای بازنشستگی ۳۰ سال برآورد کردیم 

و قانون موقت نمی تواند آن را به ۳۲ سال افزایش دهد.
حسن لطفی در گفت و گو با ایسنا، درباره نقاط قوت لایحه بودجه سال ۱۴0۱، بیان کرد: یکی 
از نقاط قوت لایحه بودجه سال ۱۴0۱ این است که در بیشتر جاها از فرار مالیاتی جلوگیری کرده 
است، مواردی که قبلا در بودجه سالیان گذشته در بحث مالیات دیده نمی شد، در این لایحه 
مورد توجه قرار گرفته است.وی در ادامه اظهار کرد: مالیات بر ماشین های لوکس و ویلاها و 
خانه های گران قیمت از جمله مواردی است که در این لایحه مورد توجه قرار گرفته است. به 
نحوی برنامه ای برای افزایش درآمد دولت از محل مالیات ها تدارک دیده شده است که به نفع 
کشور است.نماینده مردم رزن در مجلس، تصریح کرد: اما یکی از نقاط ضعفی که در ساختار 
بودجه دیده می شود و متاسفانه تاکنون در هیچ یک از بودجه های سنواتی اصلاح نشده است، 
این است که هیچکدام از دستگاه های اجرایی در سطح استانی و شهرستانی ردیف مشخصی 
ندارند و بودجه به صورت گلوبال در اختیار وزارتخانه قرار می گیرد و متاسفانه در لایحه بودجه 
نیز هیچ فرآیندی برای آن پیش بینی نشده است که مشخص شود مثلا در حوزه عمران یا 
کشاورزی چه میزان بودجه متعلق به هر شهرستان است. لطفی در پایان تاکید کرد: در خصوص 
افزایش سن بازنشستگی که در لایحه بودجه آمده است، باید بگویم که قانون موقت نمی تواند 
قانون دائمی را از بین ببرد. ما در قانون مدیریت خدمات کشوری حداکثر سن را ۳0 سال برآورد 
کردیم و قانون موقت نمی تواند آن را به ۳۲ ســال افزایش دهد. ما تاوان بی لیاقتی مدیران 
صندوق های بازنشستگی را نباید از عمر انسان ها بگیریم. امروز کدام کارمند بالای ۲۵ سال، 
انگیزه کار دارند که ما بخواهیم دو سال دیگر به سن کار آنان اضافه کنیم، این امر خلاف قانون 

است و اجرایی نخواهد شد.

تورم بالاتر برای اقشار کم درآمدتر
در حالی که میزان تورم برای ســه دهک پایین جامعه بین ۴۵.۴ تا ۴۶.۲ 
درصد گزارش شده است؛ تورم گروه های پردرآمد ۴۲.۷ تا ۴۳ درصد بوده 

است.
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از مرکز آمار، نرخ تورم کل کشــور در آبان ماه ۱۴00 برابر 
۴۳,۴ درصد است که در دهک های مختلف هزینه ای در بازه ۴۲.٧ درصد برای دهک نهم تا 
۴٦.۲ درصد برای دهک دوم نوســان دارد. محدوده تغییرات تورم دوازده ماهه در گروه عمده 
»خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« بین ۵٨.۴ درصد برای دهک  های دوم و سوم تا ۲.۵٧ 
درصد برای دهک دهم اســت. هم چنین اطلاع مذکور در مورد گروه عمده »کالاهای غیر 

خوراکی و خدمات« بین ۳9.٧ درصد برای دهک دهم تا ۳۳.9 درصد برای دهک اول است.
بر اساس اعداد مربوط به تورم در میان دهک های مختلف هزینه ای، فاصله تورمی دهک ها 
در این ماه به ۳,۴ درصد رسید که نسبت به ماه قبل )۳.۲ درصد( 0.۲ واحد درصد افزایش داشته 
است. فاصله تورمی در گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« نسبت به ماه قبل ٦.0 
واحد درصد کاهش و در گروه عمده »کالاهای غیر خوراکی و خدمات« نســبت به ماه قبل  
۱.۵ واحد درصد کاهش داشته است. فاصله تورمی در گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و 
دخانیات« نسبت به ماه قبل 0,٦ واحد درصد کاهش و در گروه عمده »کالاهای غیر خوراکی و 

خدمات« نسبت به ماه قبل ۱.۵ واحد درصد کاهش داشته است.

 دست بانک مرکزی
 از پول پروژه های نفتی کوتاه می شود 

مرکز پژوهش های مجلس پیشنهاد داد در بودجه ۱۴۰۱ اصل و سود تسهیلات 
همه پروژه های نفتی امهال شود.

 به گزارش اقتصاد آنلاین، در بند »ح« تبصره ۱ لایحه بودجه سال ۱۴0۱ کل کشور مقرر شده که 
مطالبات بانک مرکزی و بانک های تجاری بابت اصل و سود تسهیلات پرداختی به شرکت دولتی تابعه 
وزارت نفت در امور نفت، بابت تأمین مالی طرح های بالادستی نفت و گاز به مدت یک سال امهال 
می شود. بخش قابل توجهی از بدهی های بانکی شرکت های تابعه وزارت نفت مربوط به طرح هایی 
است که الزاماً طرح های بالادستی نفت و گاز محسوب نمی شوند. این طرح ها شامل تسهیلات ارزی 
دریافتی شرکت ملی نفت ایران از بانک مرکزی به منظور اجرای طرح های پایین دستی به مبلغ ۲۴00 
میلیون یورو، تسهیلات ارزی شرکت ملی گاز ایران، دریافتی از بانک های کشور بابت احداث خطوط 
انتقال گاز ششم، هفتم و هشتم سراسری، خرید کمپرسور و خط انتقال گاز شمال و شمال شرق بالغ بر 
۲٨9۱ میلیون یورو است. همچنین شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های نفتی ایران بالغ بر ٨۱٦ 
میلیون یورو برای طرح سرمایه گذاری در شرکت های پالایش نفت آبادان و شازند اراک تسهیلات از 
صندوق انرژی بانک ملت دریافت کرده است. با توجه به اینکه کلیه درآمدهای شرکته ای مذکور در 
قالب تکالیف مندرج در تبصره ۱۴ قانون بودجه سنواتی به خزانه داری کل کشور واریز می شود و نیز 
شرایط اقتصادی حاکم بر کشور، توان پرداخت آن برای شرکت های مذکور فراهم نیست و بازپرداخت 
تسهیلات مذکور را بسیار دشوار میک ند. بر این اساس پیشنهاد می شود با رعایت آیین نامه داخلی 

مجلس، در بند »ح« تبصره ۱ لایحه بودجه سال ۱۴0۱ کل کشور، عبارت بالادستی حذف شود.

تولید سیمان کاهش یافت
به گزارش تجارت نیوز، گویا تقاضا برای خرید سیمان در بازار داخلی مانند سال های 
گذشته چشمگیر نیست و همین مساله باعث شده بخشی از سیمان های تولید شده 

صادر شود.
براساس آمارهای انجمن سیمان در هشت ماهه امسال صادرات کلینکر نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته تغییری نکرده و حدود پنج میلیون و ٧00 هزار تن کلینکر صادر شده است.صادرات سیمان اما 
در این مدت ۱۲/۵ درصد کاهش داشته است. در هشت ماهه امسال دو میلیون و ٨00 هزار تن سیمان 
صادر شده است.در همین مورد دبیر انجمن سیمان به تجارت نیوز گفت: صادرات سیمان و کلینکر در 
حال انجام است. فعلا مشکلاتی در حوزه صادرات گزارش نشده است. بخشی از سیمان سفید به عراق 
و سیمان خاکستری به آسیای میانه، کویت، افغانستان و پاکستان صادر می شود.عبدالرضا شیخان توضیح 
داد: صادرات نسبت به سال گذشته کاهش پیدا کرد. علت کاهش صادرات نیز کاهش تولید و تامین نیاز 
داخل بود. اکنون تنها صادرکنندگان اصلی در حال صادرات سیمان هستند.فعالان بازار می گویند در زمان 
قطع برق صادرات سیمان کاهش چشمگیری داشت و حالا به دلیل مازاد تولید، صادرات از سر گرفته شده 
است.دبیر انجمن سیمان گفت: در زمان قطع برق صادرات سیمان قطع نشد بلکه روند صادرات کاهش 
پیدا کرد. با این حال بازارهای صادراتی را به دلیل قطع برق و گاز را نمی توان از دست داد.او ادامه داد: در 
زمان قطعی برق صادرات به شکل کج دار مریز انجام می شد. اکنون با توجه به تامین مصارف داخلی مازاد 
تولید در حال صادرات به کشورهای منطقه است.گویا دست های زیادی دیگر برای صادرات سیمان وجود 
ندارد. او در این مورد بیان کرد: دیگر کسی از مرکز کشور به کشورهای اطراف سیمان صادر نمی کند. چرا 
که هزینه حمل و نقل آن قدر بالاست که صادرات صرفه اقتصادی ندارد.دبیر انجمن سیمان با اشاره به 
وضعیت تولید سیمان گفت: تولید مناسب است. در هشت ماه امسال کلینکر ۴9 میلیون و ٨00 هزار تن 
تولید شده است که نسبت به مدت مشابه سال گذشته تغییری نکرده است. تولید سیمان هم به ۴۳ میلیون 
تن رسیده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 9/۳ درصد کاهش پیدا کرد.براساس این گزارش آمارهای 
بانک مرکزی نشان می دهد رشد بخش ساختمان به منفی ۱٧ درصد رسیده است. این یعنی ساخت و 
 ساز در کشور کاهش قابل توجهی داشته است.پیش تر نادر غفاری، کارشناس صنعت سیمان گفته بود:
» کاهش چشمگیر ساخت و ساز در فصل پاییز باعث شده که فروش سیمان ۱۵ درصد کاهش پیدا کند. 

وزیر کشور از احتمال اعمال محدودیت های جدید 
کرونایی خبر داد

وزیر کشور گفت: امیدواریم با رعایت های زیادی که مردم عزیزمان خواهند داشت 
نیازی به اعمال محدودیت های جدید نباشــد اما در صورت رشد قابل توجه این 

بیماری ممکن است مجبور شویم محدودیت های جدیدی را اعمال کنیم.
 به گزارش ایرنا، سردار احمد وحیدی وزیر کشور با اشاره به انتشار سویه اومیکرون در ایران عنوان کرد: 
فعلًا با توجه به سرعت انتشار سوریه جدید محدودیت هایی پیش بینی شده و رفت و آمدهای خارجی 
کنترل شــده و محدودتر شده است.وی افزود: در این شرایط رعایت پروتکل های بهداشتی به شدت 
مورد تاکید اســت و زدن دو سوم واکسن کرونا بسیار تاکید شده و جزو الزامات است. فعلًا اضافه بر 
این محدودیت جدیدی پیش بینی نشده است اما اگر این سویه رشد زیادی پیدا کند، آن وقت مجبوریم 

محدودیت های بیشتری را داشته باشیم.

اخبار کوتاه 

نشست خبری سعید خطیب زاده سخنگوی 
وزارت خارجه دیروز برگزار شد.

به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، سخنگوی 
وزارت خارجه درباره دور هشتم مذاکرات احیای برجام 
گفت: در گفت گو های وین نگاه مان همواره رو به جلو 
بود. برخی از کشور ها با اشتباهات محاسباتی تصور 
می کنند که با اخبار کذب در و به دنبال امتیازات فراتر 
از برجام باشند. توصیه می کنیم طرف های غربی در 
وین با این دستورکار بیایند که در کمترین زمان ممکن 

مذاکرات به نتیجه برســد، نتایج خوبی را خواهیم داشت. انتظار از اروپا این است 
کــه به بی عملی خود پایان دهند. مادامی که روابط ایران و آژانس فنی و مطابق 
با اصل بی طرفی باشــد، مشکلی با ورود بازرســان به کشور در چارچوب پادمان 
نخواهیم داشت.سخنگوی وزارت خارجه گفت: به وین می رویم که به نتیجه برسیم. 
نتیجه برای ما مهم است نه این کارزار های رسانه ای.خطیب زاده افزود: بعد از دور 
هفتم توانستیم به دو سند برسیم. ما از موضوعات شکلی عبور کردیم و بعد از دور 
هفتم به دو سند جدید رسیدیم. پیشنهادات و نظرات ایران کاملا در آنها گنجانده 
شــده امروز دو سند جدید داریم و سند رفع تحریم ها سندی است که به صورت 

خاص تمرکز ویژه مذاکره کنندگان ملت است. انتظار 
داریم تعهد و جدیت طرف مقابل را نشــان دهد که 
آمده اند تا به توافق معنادار و منطبق با حقوق بین الملل 
برسند. روزهای آتی نشان می دهد پاسخ جدیت ایران 
از طرف های مقابل داده خواهد شد. موضوعات راستی 
آزمایی و موضوعات دیگر در کنار آنها پیگیری و دنبال 
می شود.خطیب زاده درباره مواضع سه کشور اروپایی 
در مذاکرات وین گفت: سه کشور اروپایی در مدتی 
که آمریکا از برجام خارج بود با بی عملی با تحریم های 
یکجانبه، فراسرزمینی و یکجانبه آمریکا همراهی می کرد و امروز هم به نظر می آید 
جدیت را نشان نمی دهد. قضاوت زودهنگام نمی کنم اجازه می دهیم طی روز های 
آینده ببینیم در اتاق مذاکرات چه می گذرد. الان وقت تلف کردن وقت انرژی مذاکره 
کنندگان ایرانی نیست. مادامی که لازم باشد فرزندان شما در اتاق مذاکرات باقی 
خواهند ماند. این دور به خاطر اعیاد میلادی متوقف شد و فرزندان ایران تا رسیدن به 
نتیجه در وین می مانند و در هر زمانی برای مشورت نیاز به تنفس باشد امر عادی و 
مرسومی است که انجام می شود. او افزود: آمادگی داریم در یک توافق جامع با طرف 
مقابل مطمئن شویم تعهداتشان انجام می شود و بعد اقدامات جبرانی را انجام دهیم. 

مسابقه ساختمان سازی دســتگاه های دولتی پدر بودجه را در آورده 
است.

به گزارش عصر ایران، نماینده مردم خلخال در مجلس تاکید کرد: مردم الان در فشار 
اقتصادی شدید هستند و اینکه بخواهیم هر جا کم آوردیم از جیب مردم برداریم درست 
نیست. در حال حاضر حذف ارز ۴۲00 نیز تاثیر زیادی بر افزایش قیمت کالاها خواهد 

داشت ۵ یا 9 کالا ارزشان حذف می شود، اما تاثیر آن بروی قیمت ۲00 کالاست.
وی گفت: بودجه ما باید برای حل مشــکلات مردم باشــد نه بودجه ای برای حل 
مشــکلات دولت. دولت برای اینکه مشکلات خودش را حل کند بودجه می دهد در 
حالیکه باید بودجه برای روستایی که در فلان روستا زندگی می کند هم باشد. 9٦۱ هزار 
میلیارد تومان هزینه های جاری دولت است ما به عنوان فروشنده مواد غذایی مالیات 
می دهیم که دولت هزینه های جاری اش را تامین کند.وی تصریح کرد: دولت باید 
خودش را کوچک کند لزومی ندارد در این شرایطی که بحث دولت الکترونیک است ما 
کماکان به دنبال ساختمان سازی باشیم؛ مسابقه ساختمان سازی دستگاه های دولتی 
پدر بودجه را در آورده است. بالاترین مرجع رسیدگی و نظارت بر بودجه دیوان محاسبات 
است ساختمان این سازمان بیشتر شبیه ساختمان های خرید نقلی است همه اینها به 
ضرر کشور است.نظری همچنین با اشاره به پیش بینی منابع درآمدی دولت در بخش 

مالیات ها گفت: در حال حاضر ما نزدیک ۱۵0هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی داریم به 
جای اینکه مالیات ها را بالا ببریم باید پایه های مالیاتی جدید تعیین کنیم؛ مثل مالیات 
عایدی بر سرمایه و درآمدهای اتفاقی .وی افزود: هر وقت صحبت از مالیات می شود 
سریع از حقوق حقوق بگیران ثابت برمی داریم در حالیکه باید به دنبال ۱۵0هزار میلیارد 
تومان فرار مالیاتی باشیم با ایجاد مشوق یا ایجاد جریمه های جدید باید از آنهایی که 
مالیات نمی دهند مالیات بگیریم؛ آنهایی که پولهای زیادی دارند مالیات نمی دهند  ما 
باید از اینها مالیات بگیریم نه اینکه مالیات را زیاد کنیم .این عضو کمیسیون اقتصادی 
بیان کرد: ما معتقدیم بیشترین درآمد دولت باید از منابع مالیاتی باشد اما نه اینکه این 
مالیات از جیب طبقات ضعیف اخذ شود؛ در واقع باید افرادی که درآمد بیشتری دارند 
مالیات بیشتری بدهند .وی گفت: در لایحه بودجه پیش بینی شده است که نزدیک 
۱٧هزار میلیارد تومان مالیات از کارکنان بخش خصوصی و ۱۵هزار میلیارد تومان از 
کارکنان بخش دولتی اخذ شــود که این بی عدالتی است.نماینده خلخال در مجلس 
تاکید کرد: تعریف پایه های جدید مالیاتی و جلوگیری از فرار مالیاتی باعث می شود که 
منویات دولت هم در بودجه لحاظ شود و هم فشار کمتری به طبقات پایین بیاید.نماینده 
خلخال در مجلس خاطر نشان کرد: متاسفانه لایحه بودجه ۱۴0۱ قوی نیست در همین 
لایحه ۳۱0هزار میلیارد تومان کسری بودجه داریم، برخی از جزییات لایحه گنگ است.

از دیروز مذاکرات حول ســند مشترک 
جدیدی شروع شــد و راستی آزمایی در 

دستورکار قرار می گیرد.
به گزارش تجارت نیوز، به گفته وزیر امور خارجه 
سند ژوئن ۲0۲0 کنار گذاشته شد و به سند جدید و 

مشترکی رسیدیم، اما این سند جدید چیست؟
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه دیروز 
دوشنبه در پنجمین کنفرانس روابط خارجی ایران 
با موضوع تاریخ جوامع ایرانیان و سیاست خارجی 

گفت: اولین نشست شورای ایرانیان خارج از کشور پس از وقفه ٨ ساله به ریاست 
رئیس جمهور برگزار می شود.

وی یادآور شــد تدوین قانون حمایت از ایرانیان خارج از کشــور با همکاری 
مجلس از جمله دستورات رئیس جمهور است. همچنین برای هموطنان خارج از 
کشور در ذیل سایت »میخک« وزارت امور خارجه، محیطی را فراهم کردیم که 
از روز چهارشنبه بارگذاری می شود و همه ایرانیان مقیم خارج از کشور می توانند 
اطلاعات اولیه خود را وارد کنند. ما پس از استعلام از قوه قضاییه و دستگاه های 
ذیربط امنیتی به آن ها پاسخ می دهیم که می توانید بدون هیچ مشکلی به ایران 

سفر کرده و خارج شوید.
امیرعبداللهیان خبر داد در مذاکرات وین، ســند 
ژوئن ۲0۲0 را کنار گذاشــتیم و به سند جدید و 
مشترکی رســیدیم. دور جدید مذاکرات در وین 
دیروز )دوشنبه( شروع شد. امروز سند مشترک و 
قابل قبولی روی میز مذاکره کنندگان داریم که آن ها 
را از اسناد یکم و پانزدهم دسامبر می خوانیم؛ هم در 

موضوع هسته ای و هم تحریم ها.
رئیس دستگاه دیپلماسی گفت یعنی دیگر سند 
ژوئن ۲0۲0 را کنار گذاشتیم به سند جدید و مشترکی رسیدیم. از امروز مذاکرات 
ما حول آن سند مشترک شروع می شود؛ از جمله موضوعات در دستورکار در 

مذاکرات جاری ما بحث تصمین و راستی آزمایی است.
امیرعبداللهیان معتقد است باید در ذیل این واژه ها و موضوعات به نقطه ای 
برسیم که نفت ایران به آسانی و بدون هیچ منعی فروخته شود و پول نفت به 
صورت ارزی در حساب های بانکی ایران وارد شود و ما از همه مزایای اقتصادی 
در برجام پیش بینی شده بتوانیم استفاده کنیم. در حال تنظیم کردن زمان مذاکرات 

ایران و عربستان سعودی هستیم.

یک نماینده مجلس گفت: سهم ۵۰۰میلیارد تومانی صداوسیما و هلال 
 احمر از حق بیمه  های شخص ثالث در بودجه، اتفاق جدیدی نیست و 

قرار است صرف فرهنگ سازی برای کاهش حوادث شود.
به گزارش اقتصادآنلاین در لایحه بودجه ۱۴0۱ که در دست بررسی مجلس است، 
۵00میلیاردتومان از محل حق بیمه های شــخص ثالث به صداوسیما و هلال احمر 

تخصیص داده شده است.
رئیس کل بیمه مرکزی اخیرا با انتقاد از این رویکرد در لایحه بودجه سال آینده گفته 
است متاسفانه بیمه شخص ثالث به جای اینکه به مجروحان برسد صرف بخش های 
دیگر می شود.ســلیمانی این اقدام را افزایش حق بیمه و دست در جیب مردم کردن 
دانسته که از سوی دیگر با گران شدن بیمه، منجر به فرار از بیمه می شود.در همین 
رابطه، احسان ارکانی، عضوکمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در گفت وگو 
با اقتصادآنلاین گفت: مبلغ تخصیص داده شده در بودجه از حق بیمه ها، برای بحث 
فرهنگ سازی جهت کاهش تصادفات اســت. براساس قانون، شرکت های بیمه و 
بیمه گذاران موظف هستند؛ نه تنها در ایران، بلکه در تمام دنیا برای کاهش هزینه های 
پرداختی خود هزینه ای را صرف فرهنگ ســازی و آموزش کنند. زیرا از این مســیر 
تصادفات و حوادث کاهش خواهد یافت.وی افزود: بنابراین در مصوبات پیش بینی شده 

که شرکت های بیمه ای درصد ناچیزی از منابع درآمدی خود را  برای جلوگیری از رشد 
بیشتر تصادفات و حوادث، صرف فرهنگ سازی بکنند.ارکانی با اشاره به اینکه، براساس 
بررســی ها این هزینه های تاثیر بسیار خوبی در کاهش حوادث سال های اخیر داشته 
است، ادامه داد: با وجود اینکه تعداد خودروهای ما به شدت افزایش یافته اما تصادفات 

روند کاهشی داشته است.
این نماینده خاطرنشان کرد: در مجموع این کار به نفع خود شرکت های بیمه است؛ 
زیرا اینگونه هزینه پرداختی آنها برای خسارت کاهش پیدا کرده و سودشان نیز افزایش 
خواهد یافت.به گفته ارکانی، این ردیف سال های قبل نیز در بودجه وجود داشته و تغییر 
چندانی نکرده است.عضو کمیسیون برنامه وبودجه با اشاره به اعتراضات شرکت های 
بیمه ای به پرداخت این هزینه ها، بیان کرد: شرکت های بیمه ای اعتقاد دارند که سازمان 
صداوســیما و هلال احمر باید فرهنگ سازی و ساخت برنامه های آموزشی را به طور 
رایگان انجام دهند. از طرفی این دستگاه ها نیز همواره تاکید کردند که امکان ساخت این 
برنامه ها را بدون اینکه منابعی برای آن در نظر گرفته شود را ندارند.وی در پایان تاکید 
کرد: اصل این موضوع در جهان پذیرفته شده و منطقی است. حتی در کشورهای دیگر 
خود شرکت های بیمه پیشنهاد می دهند بخشی از درآمدشان را برای فرهنگ سازی 

تخصیص بدهند؛ زیرا اگر حوادث کم شود، درآمدشان افزایش خواهد یافت.

به وین می رویم که به نتیجه برسیم

 مسابقه ساختمان سازی دستگاه های دولتی
 پدر بودجه را در آورده است

سخنگوی وزارت امور خارجه:

سند ژوئن 2020 را کنار گذاشتیم

 تامین بودجه صداوسیما از محل حق بیمه 
با هدف فرهنگ سازی؟!

وزیر امور خارجه:

سلحشوری:امیدیبهخیراینمجلسنداریم،شرنرسانید

خوردنچلومرغبهجایمصرفبنزین!

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: گاهی 
اوقات بسیار شرم می کنم چگونه نمایندگان مجلس 
می توانند در شــرایطی که مردم با کوهی از مشکلات 
دست به گریبان هستند، حرف هایی بزنند که دود از سر 

آدم بلند می شود.
پروانه سلحشــوری در گفت وگو با ایلنا، درباره این که  ۲ ســال از 
روی کارآمدن یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی می گذرد و 
نمایندگان این مجلس به جای این که به مشــکلات معیشــتی و 
اقتصادی مردم بپردازند خودشان را سرگرم طرح هایی مانند »طرح 
صیانت از حقوق کاربران در فضای مجازی« کرده اند و علیرغم این که 
مرکز پژوهش های مجلس شورای ایردات اساسی به این طرح گرفته 
است، با تغییر نام این طرح باز هم می خواهد آن را بررسی کنند، گفت: 
معتقدم از نمایندگان مجلس باید پرسید چرا در زمانی که مشکلات 
اقتصادی و معیشتی مردم جدی شده است و حتی درصدی از مردم 
ایران در فقر به سر می برند، سراغ طرح هایی می روند که موجب بسته 
شــدن روزنه های مردم برای برای گفت وگو و کمی احساس آزادی 
می شــود. این نماینده پیشین مجلس خاطرنشان کرد: اگر امروز ما 
متوجه مشکلات معیشتی و یا پیگیری های مجلس در زمینه های 
دیگر علیرغم قول هایی که داده بودند می شویم به دلیل وجود چنین 

فضایی )فضای مجازی( است؛ ما درک می کنیم بستن فضای مجازی 
از طــرف این افراد با چه هدفی دنبال می  شــود، چراکه می خواهند 
اطلاعات کمتر منتقل شود، زیرا هرچه مردم از اخبار کمتر مطلع شوند، 
برای آن ها بهتر است.وی ادامه داد: امروز کارکرد و عملکرد ۲ ساله 
نمایندگان و مجلس را به واسطه فضای مجازی می توان متوجه شد 
اما اگر این فضا بسته شد، چگونه می توانیم بفهمیم چه اتفاقی رخ داده 
است؟ سحلشوری با بیان این که اگر آنچه که به دنبالش هستند اتفاق 
بیفتد دیگر وسیله ارتباطی برای مردم نمی ماند، عنوان کرد: ضرورت 
حذف چنین فضای برای آنان مشخص است اما برای مردم ضرورت 
چیز دیگری است و متاسفانه خواست و اولویت های کشور با نظرات 

نمایندگان مجلس بسیار فاصله دارد.
وی افزود: در حالت خوشبینانه می توانیم بگوییم این گونه اقدامات 
غیرعامدانه است و در حالت بدبینانه هم می توانیم آن ها را عامدانه در 
نظر بگیریم، اما متاسفانه باید بگویم آن ها می دانند چه اتفاقی در حال 
رخ دادن است.این فعال سیاسی تاکید کرد: اگر مشکلات مردم را حل 
کنند، نیازی به بستن فضای مجازی ندارند، اخبار خوب منتقل می شود 
و مردم زندگی عادی شــان را مثل بقیه مردم دنیا خواهند داشت اما 

متاسفانه آن ها همیشه یک نعل وارونه می زنند. 
وی با اشاره به موضوع مطرح شده در کمیسیون بهداشت و درمان 

مجلس شورای اسلامی مبنی بر اینکه »زنان فقط باید به پزشک 
خانم مراجعه کنند« گفت: هر دم از این باغ بری می رسد. برخی از این 
آقایان گویا با طالبان کورس گذاشته باشند و هر روز یک فرمان جدید 
می دهند؛ به کسانی که عضو کمیسیون بهداشت هستند می گوییم ما 

زنان امیدی به خیر این مجلس نداریم، شر نر سانید.
این فعال سیاســی ادامه داد: بســیار شرم آور اســت در زمانی که 
عکس هایی منتشر می شود که زنان، پیرزنان و کودکان سر در سطل 
زباله می کنند، آقایان در فکر این هستند که چگونه می توانند زنان را از 
حداقل امکاناتی که دارند، محروم کنند. آیا برای این آقایان غیر از مقوله 
محدودسازی زنان مقوله  مهم دیگری هم وجود ندارد؟ زنان مسلمانی 
که امروز در قدرت هستند، آیا می توانند چنین چیزی را بپذیرند؟ من 
نمی دانم زنان مجلس واکنشی نشان داده اند یا خیر؟ اما در حال حاضر 
هــم وظیفه نمایندگان زن مجلس و هم زنانی که در معاونت زنان 
ریاست جمهوری قرار دارند است که به این موضوع  بپردارند و یکبار 
برای همیشه بگویند آقایان دست بردارید لطفا. قدرت برای خودتان،  
زندگی را بر  زنان ایرانی سخت تر نکنید.این نماینده پیشین مجلستاکید 
کرد: آقایان دست به کاری بزنند که بتوانند مشکل گشا باشند، اگر 
حداقل هم نمی توانند این کار را انجام دهند، مشکلات را بیشتر نکنند. 
گاهی اوقات بسیار شرم می کنم چگونه نمایندگان مجلس می توانند 

در شرایطی که مردم با کوهی از مشکلات دست به گریبان هستند، 
حرف هایی بزنند که دود از ســر آدم بلند می شود. وی ادامه داد: این 
تئورسین ها چه کسانی هستند که نظریه پردازی می کنند؟ امروز قرار 
است دســت در جیب مردم برود و از دارایی نه از درآمدشان مالیات 
بگیرند! یعنی امروز آن کارگر ، کارمند و اســتادی که یک خانه دارد 
باید مالیات بدهد. توجه داشته باشید یک زمانی مردم دست  شان به 
جیب شان می رسد اما در حال حاضر نمی توانند از عهده خرج و مخارج  
روزانه شان بربیایند؛ این گونه که نمی شود برای درآمد از جیب شان 
مالیات بگیریم!سلحشوری با بیان این که متاسفانه امروز به جای اینکه 
به مشکلات مردم رسیدگی شود، سعی در افزایش نارضایتی آنان  و 
مشکل افزایی دارند، اظهار داشت: من مدت هاست سکوت کرده ام و 
حرفی نمی زنم و می گویم بگذاریم دولت که تازه بر سرکار آمده است 
کار خودش را انجام دهد و احیاناً نقد غیرمنصفانه ای نداشته باشم، اما 
هر آدم منصفی هم تا یک حدی می تواند سکوت کند و بگوید مهلت 
دهیم و چیزی نگوییم و اجازه دهیم دولت کار خودش را انجام دهد. 

وی ادامه داد: امروز مجلس باید روی بودجه  ای که دولت داده است، 
کار کند؛ آن هم در حالی که کمر مردم از مشکلات خم شده است، 
باید هر چیزی را گران بخرند،  مردم امــروز باید نان و دارو را گران 
بخرند، سوال این اســت اگر بنا باشد مردم نان را گران بخرند، چه 

چیزی در سبد خانواده می ماند؟ نان از سفره خانواده ایرانی حذف شود، 
چه می شود؟ امروز طبقات فرودست ما در جامعه نماینده ای ندارند که 
صدای شان را به آنها برسانند.این فعال سیاسی بیان کرد: تهیه دارو 
مشــکل همه ماست، اگر بخواهیم آن را حذف کنیم، دیگر حتی از 

حداقل های یک زندگی ساده هم برخودار نیستیم.
وی تاکید کرد: مسئول بودن حکومت یعنی مسئولیت داشتن در قبال 
همه موضوعات اما متاسفانه مشاهده می کنیم طوری فضا را مدیریت 
می کنند که گویی مردمی وجود ندارند و تنها ۱0 الی ۱۵ درصد هستند 

که فقط دغدغه های آن ها باید مورد نظر قرار گیرد.
این فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: آستانه صبر و تحمل مردم 
کاهش پیدا کرده است و معتقدم انتخابات مفهومش را در هر دو طرف 
از دست داده است و عملًا نهادهای تصمیم گیر بسیار آشکار می گویند 
رأی و نظر مردم اهمیتی ندارد و مردم هم می دانند نظرشان چندان در 
تصمیم سازی ها لحاظ نمی شود. سلحشوری یادآور شد: همین مجلس 
که امروز روی کار است برآیند مشارکت چند درصد مردم ایران است؟ 
مجلس آتی هم همین خواهد بود و شاید به مراتب مشارکت کمتر 
هم شود. اما برای نهادهایی که در حال حاضر قدرت را در دست دارند 
و تعیین کننده هستند مشارکت مردم مفهوم چندانی ندارد و مردم هم 

دیگر تاب و توانی ندارند که بخواهند این رفتارها را جدی را بگیرند.

سامانه ای به نام انرژی یار طراحی شده که افراد 
با مراجعه به آن می توانند بررسی کنند که با تغییر 
طرح سهمیه بندی بنزین، وضعیت مالی خانوارها 
چه تغییری می کند. اما نکته جالب این است که این 
سامانه به افراد نشان می دهد که اگر بنزین نزنند، 
با پول آن چند وعده چلومرغ می توانند بخورند و یا 

چند شانه تخم مرغ بیشتر می توانند بخرند.
به گزارش تجارت نیوز، بنا بر نامه و دستور معاونت اقتصادی 
دولت، قرار است سهمیه بندی بنزین در دو جزیره کیش و قشم 
تغییر کند. بنا بر این طرح، قرار است سهمیه بنزین در این دو 
جزیره بــه جای خودرو به افراد اختصاص یابد و اگر این طرح 

موفقیت آمیز بود، به کل کشور تعمیم داده شود.
پیش از این نامه، اندیشکده حکمرانی دانشگاه شریف، از طرحی 
مشابه رونمایی کرده بود. طرحی که می گفت بنزین به جای 

خودروها به افراد تخصیص داده می شود.
 ایــن اندیشــکده همزمان از ســامانه ای به نــام انرژی یار 
)http://energyyar.com( رونمایــی کــرد که در آن، 
کاربران با جواب دادن به یکی دو سوال می فهمیدند که با اجرای 

این طرح، چه میزان سود عایدشان می شود.
در صفحــه ورودی ایــن ســامانه آمده: »با اجــرای تغییر 
سهمیهه بندی بنزین، هر ایرانی ماهیانه ۳0 لیتر سهمیه داره و 
می تونه این حــق رو در بازاری آنلاین خرید و فروش کنه. تو 

این طرح، قیمت بنزین بیشتر نمیشه و مردم می توانند سهمیه 
خودشون رو در یک بازار آنلاین به پُرمصرف ها بفروشند. «

گام بعدی سامانه این است که از افراد می خواهد که با جواب 
دادن به چند سوال درباره تعداد اعضای خانوار و میزان مصرف 
بنزین ماهانه، ببینند که با اجرای این طرح چقدر ماهانه »گیرشان 
می آید«.گام بعدی این است که این سامانه به کاربر می گوید با 
پول بنزین مصرف نشده خود می توانند مثلا ٨ وعده چلومرغ 

بیشتر بخورند یا مثلا ۴ شانه تخم مرغ بیشتر بخرند!
مشکل این سامانه چیست؟

این طور که به نظر می رسد هدف دولت از سهمیه بندی مجدد 
بنزین، تامین کسری بودجه و مشکلات ناشی از مصرف بنزین 

است. مصرف بنزین در ایران رکورد زده و به بالاترین حد ممکن 
رسیده است. از طرفی حتی مساله واردات بنزین هم مطرح شده 
است.دولت روی هر لیتر بنزین، چند هزار تومان یارانه به مردم 
می دهد و حالا با اجرای این طرح می تواند یارانه پنهانی که برای 
بنزین می دهد را کاهش دهد. یارانه پنهانی که مبلغ سالانه آن 

بیش از 900 هزار میلیارد تومان برآورد شده است.
حالا این سامانه و یا اندیشکده های اقتصادی و کارشناسان به 
جای اینکه در توجیه این طرح به کاهش یارانه پنهان، بین نسلی 
بودن مقوله مصرف انرژی یا صرفه جویی در مصرف انرژی به 
نفع تولید و یا اشتغال تاکید کنند، به مردم یادآوری می کنند که با 

اجرای این طرح چند وعده غذای بهتر می توانند بخورند!

به عبارتی،این ســامانه توجیه می کند که با اجرای این طرح 
هر خانواده می تواند چند وعده غذای بیشتر یا بهتر بخورد. این 
در حالی است که اصلا دولت از باز توزیع سهمیه بندی بنزین، 
اهدافی مانند سرمایه گذاری در زیرساخت های کشور، صادرات و 

تولید را باید داشته باشد.
به عبارتی از اندیشکده ای که مسئولیت اصلی آن ارائه مطالعه 
درباره شــیوه های درست حکمرانی و سیاستگذاری اقتصادی 
اســت انتظار می رود جامعه را با اهداف کلان و اصولی چنین 
طرحی آشنا کند نه که اینکه این انتظار را در مردم ایجاد کند که 
با فروش دارایی سرمایه ای کشور، می توانند چه کالایی بخرند و 

چقدر میزان مصرف خود را افزایش دهند.
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